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REFLEXIONS FINALS DEL COMITÈ ORGANITZADOR.

XX CONGRÉS INTERNACIONAL D’HISTÒRIA DE LA MEDICINA CATALANA

L’avaluació global del Congrés es considera positiva. Els principals objectius s’han 
complert. Es constatà una satisfacció general en tots els participants, es va poder 
mantenir el programa i els diferents actes i sessions varen tenir un bon nivell.

L’elecció de la ciutat de Vic fou encertada i va facilitar una bona assistència als 
diferents actes. La seva proximitat va fer que molts congressistes no es quedessin 
a la ciutat i la participació fou una mica desigual i difícil de preveure. 

La bona feina feta per les secretaries de Barcelona i Vic, tant abans del Congrés 
com durant la seva celebració han estat vitals per l’èxit assolit finalment. 

La Facultat de Medicina de la UVIC va complir amb escreix la tasca encomanada 
oferint unes instal·lacions molt conjuntades que varen facilitar la presència de 
tots els assistents amb comoditat, un accés fàcil als diferents actes i propiciar 
una bona relació durant els espais de lleure previstos.

La tasca confiada als moderadors i coordinadors de les sessions fou molt bona 
i va facilitar el compliment dels horaris. Tasca gens fàcil amb més de setanta 
intervencions. Hi ajudaren el so dels rellotges i la constant insistència en el tema. 

En el programa va haver-hi una certa obertura amb la participació de la Veterinària 
i la Infermeria. El primer cas es justificava ja que el Congrés es feia en una 
comarca amb molta tradició ramadera i en la realitat aquest tema es va veure 
ampliat per intervencions sobre malalties transmeses pels animals. La Infermeria 
fou també positiva, hi havia tradició a la UV UCC ja que aquests estudis varen 
existir molt abans que la Facultat de Medicina. La qualitat de les comunicacions 
presentades fou bona. Caldrà mesurar si en el futur es manté aquest criteri de 
convocatòria.

El programa preveia una Assemblea de la Societat Catalana d’Història de la 
Medicina, una de les associacions convocants del Congrés. També es va propiciar 
una reunió del grup que té cura de la conservació del Patrimoni mèdic. Cal pensar 
si en el futur es poden programar en el Congrés activitats similars que podrien 
ajudar a donar-les a conèixer i ampliar el nombre dels seus membres. 

El Bus previst per traslladar els congressistes va complir els serveis encomanats 
Sempre amb una dedicació constant de secretaria que tenia de reaccionar en 
cada situació concreta.
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El programa pels acompanyants, molt preparat, no va tenir l’acceptació 
esperada. Amb pocs participants i sempre variables fou valorada positivament 
pels participants.

Els diferents menjars inclosos en el programa varen tenir una assistència desigual, 
sempre desconeguda fins el darrer moment. El sistema d’inscripció adoptat no 
va ser ben comprés per molts dels assistents. Tema important a tenir en compte 
en futures edicions.

El sopar del Congrés, tot i presentar-se com un acte central en el programa, es 
ressentí en especial d’una manca d’assistència fins a crear a l’organització una 
despesa econòmica suplementària. Cal dir que els dos dinars programats eren 
dinars de treball . El sopar en canvi volia ser un acte festiu de celebració conjunta.

La denominació de Congrés internacional fou qüestionada. Malgrat hi ha 
arguments per mantenir-la es va suggerir convidar en les taules rodones alguns 
ponent de fora el país.

La visita a la Biblioteca i Arxius Episcopals fou un encert i molt valorada pels 
assistents.

El concert i visita al Temple Romà també va complir expectatives.

L’exposició al Casino de Vic fou molt valorada com a mitjà de donar a conèixer el 
Congrés a la Ciutat. Restarà allà un mes i es considera junt amb la petita mostra 
del Museu Episcopal una pervivència de les nostres activitats durant tots aquests 
temps.

Per altra part, malgrat el esforços que es varen fer el ressò mediàtic del Congrés a 
la ciutat ha estat petit. A les sessions obertes d’inauguració i cloenda sols hi érem 
els congressistes i la premsa va parlar poc prèviament del Congrés. Hi va haver 
una entrevista del president per la xarxa de Televisions locals. La nota posterior 
de resum que va fer la premsa periòdica local fou molt pobre.  
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